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 יום חג!



 
תמונה חגיגית  ,העיתון בשער שלום לכולכם. 

תי י. ובאמת חג אמחג" םתחת הכותרת "יו
 ומרגש. כמו לפי הזמנה, מגיש השירות

ואר ישראל מתנה לקיבוץ לכבוד דשל  הבולאי
  שנה. 83לפני  -ה לחומה ומגדל ייום העלי

בול חדש ומרהיב עין טו בדבר, ואל תמעי
שמבטא בצורה גראפית את הקשר האמיץ בין 

כפר מסריק לצ'כוסלובקיה בעבר ולצ'כיה 
היום. אנחנו צריכים להיות גאים על בול כזה. 

נדמה לי שמעט מאד אם בכלל יש קיבוצים 
 אחרים שבול חדש הוקדש להם. 

מה מראה את מעטפת היום השער עצתמונת 
 30.11.2021 הופעת הבול בתאריך הראשון ל

יום אחד אחרי התאריך המדויק של העלייה 
לחומה ומגדל. אותי זה מרגש וממלא גאווה 

לדעת שכפר מסריק מתנוסס על בול ועל 
להגיע לכל מקום  מעטפה מיוחדת ועשוי

בעולם. כבר היום קיבלו כל המינויים של 
השירות הבולאי את הבול וכבר קיבלנו 

                תגובות חמות מאספני בולים. 
אם תדפדפו בעיתון תמצאו דף מעוצב ו

בול וגם על השקיבלו האספנים ובו פרטים על 
יליתי הקיבוץ שלנו. קראתי בו ולשמחתי ג

 קים למדי.שהפרטים המופיעים בדף מדוי
ונשמח במתנה ליום שנתחדש  –בקיצור 

 הולדת הקיבוץ. 

נפל השנה  –תאריכים חשובים ואם מזכירים 
באחד מימי יה לחומה ומגדל יהעל יום

נקווה שבמהלך החג אולי בהדלקת החנוכה. 
אריך , יקדיש הצוות כמה מילים לתרותהנ

ייסוד  – 1933החשוב הזה. ונזכיר: בפברואר 
ה יעלי 29.11.1938 -הקיבוץ בבת גלים. ב

התיישבות  1940רץ לחומה ומגדל בנעמן. ובמ
 . עכו-חיפה כבישית ממזרח ,קבע בחולות

על לפני מספר ימים שמעתי מאחת החברות 
כל . גולנילגות לבוגרי סיירת טקס חלוקת מ

וכל שנה מקבלים שנה מתקיים טקס כזה 
מלגה שתקדם  ,רי הסיירת שמשתחרריםבוג

השנה הוזמנו גיורא אותם בחיים האזרחיים. 
ויהודית מסד לכבד את הטקס מאחר והם 

אחת המשפחות שתרמו לזכרו של תמיר מסד 
  ז"ל שהיה לוחם ומפקד צוות בסיירת.

 

 

השבוע התכנסו חברים לא מעטים בחדר 
האוכל להקרנה של סרט מיוחד: סרט על חייו 

 –כדורסלמכבי תל אביב בודמותו של שחקן 
. הסרט היה ברמה גבוהה האגדי פריאולסי 

וריגש את הצופים )היו גם מעין המפרץ 
להקרנה היו  והגיעעוד מי ש .ומהסביבה(

במאי הסרט והמפיק והעיקר אולסי פרי 
אחרי הסרט היתה שיחה בכבודו ובעצמו. 

חופשית ואולסי ענה לשאלות הצופים. היה 
 ערב מהנה ביותר. 

 

שלח  אברי פישראני נותן מקום לקול אחר: 
 מסכות?לי קטע תחת הכותרת 

כמדי ששבוע, גם בימים האחרונים ביקרתי "
 בשלושה מן המוסדות הציבוריים בקיבוץ.
כיוון שבכניסה לכל אחד מהם מתנוססת 

כתובת "אין כניסה ללא מסכה" )בנוסח זה או 
עם  אחר(, הקפדתי לעטות מסכה על פניי.

בואי, התקבלתי בסבר פנים ואפילו בחיוך. 
 –הכיצד יכולתי לראות את החיוך? פשוט 

אחדים  ממקבלי פניי לא עטו מסכות על 
פניהם, וגם אלה שלא חייכו שהו במחיצתי 

                                       ללא מסכה. 
אני תוהה: האם הם צריכים לנהוג כמוני, או 

שמא עליי לאמץ את הגרסה שלהם 
דלתות לסיסמאות היפות המתנוססות על 

  ..דברים כדורבנות.          סה?"   הכני

 

 עם חנוכיות של גן דקל חג חנוכה שמח ומואר

 אברהם.    -שבת שלום ו... שנשמע גם מכם 



 
 חברתית ההנהלה ה ישיבת

 12.11.2021מיום 
 

עמי זינגר, רחלי שדה, הראל כהן,  נוכחים:
הגר דוכס, נופר מעין, אבי בלן, עפר מסד, 

 ליאת בירק, ירון רייז, לימור בוכריס
 : נטע רחמןחסרה

 
 תוכניות עבודה קהילה[ 1

הוצגו תוכניות העובדה של אגפי הקהילה, 
 והתקיים דיון: 2022לשנת 

 החלטה: 
  קיבוץהלשיחת ת ועובר האושרהתוכנית 
 בצורה  יש לחשוב איך מעבירים את המידע

ששיחות הקיבוץ  מאחר מלאה ומפורטת 
 עם מיעוט משתתפיםלאחרונה 

 
 קליטה בנייה לקראת מגרשים ל[ 2

 * מוזמנים מינהלת  צמיחה דמוגרפית
 קליטה בין בנייה במגמת מגרש ל סומן

 (55)מס'  .טלבי ניפופליישמן משפחות 

 מגרשים של במקביל ל המגרש הוצע
 14בה שבשכונה החדשה  4-קבוצה הה

 מגרשים.
  לבן ראשון  העדפהבהחלטות הקיבוץ יש

 מבן אחדבמידה ויש יותר  , זאתמשפחהב
 ע מגרשים לקליטה.צימה ן בקליטההמעוניי

 
החלטת הנהלה חברתית ומינהלת  לבדיון ע

 :עלו שאלות דמוגרפיתהצמיחה ה
ונותנים  נפרדהוא מגרש  הנ"למגרש ההאם 

שגם הוא תיעדוף לבן ראשון למשפחה או בו 
חלק מסה"כ המגרשים המוצעים כרגע לבנים 

 המגרשים  15בתוך אחד ולמעשה הוא מגרש 
 
 

 
 

                                 ?המוצעים בזמן הנוכחי
 13 מתוכננים עבורמגרשים  15יש כרגע 

 קליטה.ב ותמתעניינמשפחות ש
 החלטה:

 
המגרשים  15 -הינו חלק מהנ"ל המגרש 

בשכונה החדשה +  14המוצעים לקליטה )
תיעדוף במגרש זה לבן  אין( ולכן 55מגרש 
 ראשון.

 
מגרש מופיע לגבי נוסח הקבוע שב*מכיוון ש

וכך האמור התיעדוף  לקליטה, מוזכר המוצע
יש להוציא  – 55היה גם בהודעה למגרש 

, כמו כן החדשה סח ההחלטהעדכון ואת נו
 להאריך את המכרז בכמה ימים.

   

  חברתיתההנהלה ה ישיבת
  21.11.2021מיום 

 
 הראל כהן,, : עמי זינגר, רחלי שדהנוכחים

, עפר מסד, , נופר מעין, אבי בלןהגר דוכס
 , נטע רחמןלימור בוכריס

 ירון רייז, ליאת בירק: יםחסר
 
 מבנה אירגוני חדש –אגף שיכון [ 1

ף גמבנה האירגוני של אה תהשנה ערכנו בדיק
משימות חדשות  שיכון מתוך הבנה כי ישה

השיוך מכניס גם שצריך לתת להן מענה ו
 מרכיבים נוספים.

 .אלי קולן - את התהליך ליווה יועץ חיצוני
 :את הנושאים הבאים התהליך בחן

 מבנה אירגוני 

  התייחסות לשינויים ולצרכים
 הנדרשים

 קשר וממשקים עם האגפים השונים 
 הגדרות השירותים ותחומי העיסוק 
  הגדרות מרכיבי תפקיד לבעלי התפקיד

 באגף
  התייחסות להתנהלות האגף מיום

 השיוך

 
 



 
  -תחומי הפעילות הנדרשים 

 :אחזקת דירות

 ם יהפעלת אנשי המקצוע הרלוונטי
  לטיפול

 בקרה על הביצוע ואחריות מקצועית 
 רישום העבודות וטיפול בחיובים 
 קשר עם המזמין 

 אחזקת דירות מושכרות 

 :ןבניי

 ציבוריתהליווי הבנייה הפרטית ו 
  טיפול באישורי הבנייה 
  תמיכה מקצועית במשפחות הבונות

 ומשפצות
  תמיכה למנהלי הענפים בבנייה

 ושיפוצים
 פיקוח הבנייה מטעם הקיבוץ 

 שיוך:

 המשך ביצוע השיוך מול החברים 
 ניהול קרנות ותשלומי השיוך 
 ניהול הקשר והתפעול מול היורשים 
 רישום בטאבו של מגרשי החברים 
 " קיבוצים שעברו )  "חברה משכנתחלף

 (לניהול חברה חיצונית שיוך לוקחים
 השכרות:

  ניהול כל השכרות הקהילה )צעירים
 וחיצוניים(

 חתימה על חוזים וקבלת השוכרים 
  להשכרהניהול מבני המשרדים 
 /חבריםניהול השכרות בתי היורשים 

 תכנון:

  אחריות על קידום תב"ע הקיבוץ הגדל
 (מתווסף ביצהשטח ה)
 וני הבתיםועדת תכנון לאישורי תכנ 
  ,עומדת לוודא שפיקוח וליווי הבנייה

 בביצוע התכנון המאושר
 ליווי וקשר עם האדריכלים 
  מטר להשכרה 55קידום בניית דירות 

 
 
 

 מבנה אירגוני:
אגף לתכנון האגף יעבור להיות שההמלצה 

 ובנייה
 

 משרה 60% - מנהל/ת אגף
  אחריות על ביצוע וקידום משימות

 ופעולות השיוך
  ועדת תכנון ועל ועדת אחריות על

 שיכון והשכרות
 מעקב תקציבי 
  ליווי המשפחות בבנייה הפרטית עד

 קבלת היתר
 יקט בנייה להשכרות קידום פרו

 ומגורים
  הביצה שטח קידום 
 מעקב אחר ביצוע  משימות האגף 
 הועדה לתכנון ובנייה  םקשר רציף ע

 במועצה
 בהן מעקב אחר פניות חברים וטיפול 
  השיוך, אכיפה ובדיקה של החלטות

 שיכון ותכנון

 
 )מתוגמל( –יו"ר ועדת תכנון 

 ע קיבוץ"תכנון תב 
 אישורי תכנון בתים 
  על ביצוע בנייה בהתאם להיתרמעקב 

 
 משרה100% - מזכירת האגף

 השכרות מגורים לצעירים ותושבים 
 השכרות יזמים ועסקים קטנים 
 קבלת פניות לטיפול ומעקב ביצוע 
 תפקידי מזכירות 
  ותחזוקת חדר האירוחהזמנות 
 אחריות על הזמנות הגז וחלוקתו 
 מענה טלפוני ויומן 
 מענה מזכירות גם למים ותשתיות 

 
 משרה: 50% - רכז בניין

 ם יהפעלת אנשי המקצוע הרלוונטי
 לטיפול

 בקרה על הביצוע ואחריות מקצועית 

 
 
 



 
 רישום העבודות וטיפול בחיובים 
  שיפוץ קבע /בנייה הפרטיתליווי

 על הבנייה הקיבוץ ופיקוח מטעם
  תמיכה מקצועית במשפחות הבונות

 ומשפצות

  שיפוץ מבנים /בנייהליווי ופיקוח של
 עסקים/ענפים/ציבוריים

 
 תמאושרההצעה כפי שפורסמה החלטה: 

לאחר תיקונים קלים ) לשיחת קיבוץ תועובר
 (לי תפקיד נוספיםעשיהיו עם צוות השיכון וב

 
 מימון תיקון מצבות בבית העלמין [2

מסד ומיה רשף )צוות מוזמנים: אביטל 
 אבלות(

עקב בקשה לסיוע במימון מצבה, ההנהלה 
החברתית נדרשה להחליט עקרונית בנושא 

 תיקון מצבות בבית העלמין.
 החלטה: 
 הקיבוץ מממן מצבה ראשונה לכל חבר 
 יבוץ אחראי ומממן את יישור וייצוב הק

במידה ויש שקיעת אדמה או  ,קברים
 תזוזות

  תחזוקת מצבות, הקיבוץ אינו מממן
 תיקון או החלפת מצבות

 

שהאדמה שוקעת, מומלץ לא  מאחר ,*בנוסף
. החיבור שכנים )של בני זוג וכו'( לחבר קברים

 .מביא לשבר עתידי במצבה
 

 הגר דוכס    
 

 
 

 
 2021נובמבר 

 
רות יהש – מסריקגאריג ומאש טבול [ 1

כי הבול שעוצב ע"י השרות הודיע הבולאי 
הבולאי בשיתוף עם כפר מסריק, יונפק 

 .  הבול מסמל שותפות בין צ'כיה 30/11/21ב
לקיבוץ ומספר את סיפורו של תומאש מסריק 

 קיבוץ כפר מסריק. של ו
 
 -אנחנו מזכירים כי החל מה - קופות בית [ 2

, קופות הבית )בדואר ובהנה"ח( 1/1/22
נסגרות. יש להתארגן עם כרטיסי האשראי 

 ולהשתמש בכספומט.
 
מכונת  – מכונת הצילום בבית המוסדות [ 4

קודן.  ליםיפעברת שדרוג ואנחנו מהצילום עו
היה . החיוב ימכונהקוד ליקבל כל ענף/אגף 

בעלות של הצילום  משתמש ע"פ צילום לכל
יינים לקבל קוד לטובת עסקים המעונ נייר.וה

 צילומים שלהם, מוזמנים לפנות למיה.
 
  – סיור תאורת חצר[ 5

השבוע נערך סיור לבדיקת תאורת החצר. 
תודה לכל אלו שהתריעו וסימנו לנו מקומות 

 לבדיקה והסדרה.
  במהלךכל האזור הצפוני והחנייה יסודרו 

 קפי.יביצוע הכביש הה

  משפחת /משפחת קליי/זאב יעקבליד בית
מוחלפים הפנסים במסגרת "שמיים  –רן קו

פתוחים" )הורדת קווי חשמל לתוך 
 2022האדמה(. ביצוע בתחילת 

  כל שאר ההערות נרשמו לטיפול וביצוע 

 
  – קפייהכביש [ 6

 קפי ימכרז המועצה  לביצוע הכביש הה
 הסתיים בשעה טובה ונבחר קבלן.  

 קבעו יחתמו החוזים וייבשבוע הקרוב י
 ה. לוחות הזמנים לעבוד



  יינתן לקבלן זמן התארגנות והעבודה
 תתבצע בתאום עם הקיבוץ. 

 נת לאפשר נסיעה בטוחה גם בתקופת על מ
פרויקט, נפרסם פרטים בהמשך, הביצוע 

 גלעד דוכס.  -מנהל הפרויקט 
 
  – הנהלה חברתית[ 7

  שרותשנים  4תודה גדולה לנטע רחמן על 
 בהנהלה החברתית, כנציגת ציבור.

  ונציגות משמעותית איחולי הצלחה
 לאיציק עוזר.

 
  – הפסקות חשמל[ 8

 בלילה ניזוק  18.11ם חמישי שעבר ביו
 4המקביל לכביש  מתח גבוה קו

ומחבר את הקיבוץ מצפון כנראה 
בעקבות גשמי היורה, חדירת מים 
לקרקע וקצר. בהפסקת חשמל זו 

ברת חשמל את הקו מצפון ניתקה ח
נה מדרום בזמן קצר ואפשרה הז

 יחסית.

 ביל אותרו מספר תקלות במק
ניסת הגנרטורים של מקומיות בכ

עזר באופן אוטומטי, -החשמליה ובית
למרות שעברו בדיקה והכנה לחורף. 
תקלות שתוקנו זמנית בשישי בבוקר 

ותיקונם יושלם להבטחת הגיבוי 
 הנדרש לקיבוץ.

  התגלה קצר נוסף  20.11בשבת בבוקר
מי הגשמים בקו הדרומי מול  בגלל

צפון עדין לא בהתקלה  .ותמילוא
תוקנה והזמן הנדרש לאיתור מקום 

קת פס, חפירה ותיקון יצר ההתקלה
השבת.  רובחשמל ארוכה מאוד לאורך 

חברת חשמל שלחה במקביל לתיקון 
צוות וגנרטורים ממחסני החירום 
לחיבור התחנות שאינם מחוברות 

לגנרטור של הקיבוץ, כך שתורגלנו גם 
 בהערכות לשעת חרום. 

  לפנות בוקר, לאחר תיאום עם  25.11ב
הקיבוץ הושלם תיקון וחיבור הקיבוץ 
להזנה מצפון ומדרום. בתקוה לחורף 

 גשום ואספקת חשמל סדירה.

  חברת החלוקה )חכ"ם( בקשר רציף עם
חברת חשמל על מנת לשפר את 

נת איכות הקו המזין לקיבוץ ובחי
 .4החלופות הקיימות לאורך כביש 

 דם פרויקט בתוכנית העבודה מקו

 
אגירת חשמל הנותן פתרון נוסף 

 במקום גנרטור.

  נקיים דיון מסודר להפקת לקחים עם
חברת חשמל ושיפור פנימי של המענה 

 לצרכי הקיבוץ ושטח המגורים. 

 רא מסד( )ראו דיווח מפורט של גיו

 

  – שיוך[ 9
  רקעין עדיין בדיון עסקת המק מיסוינושא

שלומדות את "חלופת  עם רשויות המס
  האגודה".  לכן חיוב החברים נדחה

התאמה ולא נשלחו שומות נוספות ב
 למגרשים המבונים.

 של החברים בביצוע  תשלומי האיזונים
שוטף. תודה לחברים שכבר העבירו את 

 50,000החוב המלא או חלקו )יש לשלם עד 
, לפי 2022עוד החודש(.  במהלך ₪ 

הסכומים בקרן, נתחיל בחלוקה לאלו 
זכאים לכסף באיזונים. החלוקה תהיה ש

 שנקבע.ע"פ הסדר 

 

במודל השיוך הפנימי, נדרש צוות השיוך 
, לצורך תקופת "ההקפאה"לקבוע את 

התארגנות ויישום למימוש הנכסים בהשכרה 
או מכירה. בהתחשב בתהליכים להשלמת 

העסקה והמיסוי, הוחלט על תקופת הקפאה 
 .31/12/2022 -השנה הבאה סוף  – עד
 

 המזכירים.    
 
 

 
  



          
 ראשון סוףפרק  –צברניקים 

              , זה לא אירופה פה - פורפופופופה "...
                      זה ישראל תתחיל להתרגל. פה

                  זה לא אירופה, פה  – כפרה הופה
 ..."כאן זה בלאגן מזרח תיכון ישן 

בשיאו של ערב מרגש   הלהיט הזה נירקד
שהתקיים בשבת האחרונה בחדר האוכל  

וסיום פרק  - הכרזת השם לגרעין צבר שכלל
                                               הקליטה.  

הוא לגרעין שלהם השם שהחבר'ה בחרו 
על שמו של בראל חדריה שמואלי  –בראל 

את שעזה וגבול שנהרג בתקרית ירי בז"ל 
               ע. "שמעו כשהיו באימוני הגדנ נפילתו סיפור

התרגשה מאד ז"ל משפחתו של בראל  :אגב
והם  ושמחה על המחווה הזאת, כשנודע להם

מתכוונים להגיע לקיבוץ להיפגש עם החבר'ה 
 .ולהודות להם אישית

כלל כמובן כמה מילות  ערב הסיום וההכרזה,
הצוות וממנהלת הפרויקט  ברכה מאנשי 

הדס וכמובן  –הצופים בצפון תנועת  מטעם
נציג  המשפחות המארחות ניר מזרחי. 

המשפחות המארחות מהקיבוץ מהוות חלק 
 ובנוסף להןבלתי נפרד מהצלחת הגרעין 

של הצעירים הגיעו גם הרבה קרובים וסבים 
 מכל הארץ.

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ,התכנית התרבותית כללה גם שירה ונגינה
שהחבר'ה רטון חמוד קודים וסיהופעות ר

שתמצת את כל שפע החוויות הכינו בעצמם, 
שעברו בפרק הקליטה. שיא נוסף של הערב 

היו הברכות המצולמות שנשלחו על ידי  
ההורים מאירופה ומדרום המשפחות ו

ומרשימה טעימה אפריקה. אחרי ארוחת ערב 
בחסות מטבח כפר מסריק  הצטרפו כל 

 יר לצלילהחבר'ה למעגל חיבוקים מרגש ביות
אחת עם וסביב  ". הם רקדו ושרוקווין"להקת 
 - שכבר למחרת התגייסה -ג'סיקה  -הבנת 

 לצה"ל. ראשונת המתגייסות והמתגייסים

כמעט כולם הצליחו לקום מוקדם למחרת, 
תחבורה כן  ,)כן קר לעלות על אוטובוסובב

 למקום הגיוס.  את ג'סיקהציבורית( וללוות 

זכינו בגרעין משובח ביותר ונמשיך  !אין ספק
בתקופת הצבא ולתמוך בהם את כולם ללוות 

שיצליחו ויחזרו בשלום.  - עם תפילה בלב
יזכו מהם שלפחות אחד או שניים  נו)ביקש
 לבית הנשיא ביום העצמאות...( להגיע 

מתפזרים  רובםאט אט  ?מה  קורה עכשיוו
שלהם שפחות הממהיפרד הביתה לונוסעים 

כל  אחד  - וחוזרים לקראת הגיוסגיוס לפני ה
וכאן בקיבוץ, תאריך שלו. בשלו ו ליחידה

כשמונה חבר'ה ואיתם נעשה  נשארים אתנו
 29-במועדון צבר ביום שני ההדלקת נרות 

 - כמובן מוזמנים -כולכם ואתם  -לנובמבר
 כדאי לכם..

                           - ברכות לגיוסומהצוות 
שמיועדת לאיסוף קרבי  – זיגדוןסיקה 'גל

 שיפר.מירון ורוית  -מארחת המשפחה ול

לפיקוד העורף חילוץ שמיועדת  - רחל לויול
 .הדס וחנן כהן–מארחת המשפחה ולוהצלה 

 

 

 

 

 

 

 

"צבר"
"            

 



 

 

 ברכה לבנות ובני צבר
של  "צבר"מפעל גרעיני בקיץ החולף ציין 

. וסדויתנועת הצופים שלושה עשורים לה
לישראל במהלך אותם שלושה עשורים הגיעו 

צעירות וצעירים יהודים מרחבי  6000 -כ
העולם במטרה להתגייס לצה"ל לתפקידים 

 משמעותיים כחיילים בודדים. 

כבר שלושה מחזורים לכפר מסריק הגיעו 
מאירופה  –צעירים  25ובמחזור הנוכחי 

שהערב מציינים את סיום תקופת  -בעיקר 
                           יוס לצה"ל. ההכנה שלהם לג

לפני שאמשיך אני מבקש לברך ולהודות 
כל אחת ואחד ממכם, לבמחיאות כפיים 

על החלטה בניכר הוריכם ומשפחותיכם ל
להתגייס לצבא שקיבלתם משמעותית 

 ולקשור את גורלכם עם מדינת ישראל. 

כהורה מאמץ ומשיחות עם חברים רבים 
כול להעיד על כך , אני יבקיבוץ נוספים

שהתקבצו להם כאן צעירות וצעירים 
אלא נותר לא מיוחדים ונדירים באיכותם ולנו 

לעמוד ולהצדיע לאותם היהלומים האמיצים 
 שעזבו בית ומשפחה ועלו לארץ לשרת בצבא.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

השבת קראנו את פרשת "וישלח" המספרת 
על מסעו של יעקב בחזרה הביתה לארץ כנען. 

גם אתם עושים את צעדיכם  ,יעקבכמו 
הראשונים חזרה לארץ ישראל. הלוואי 

שהקיבוץ שמשמש לכם בחודשים האחרונים 
לא רק בית אלא גם משפחה, קהילה, ערכים 

גם לאחר  -לכם ויגרום אתכם וציונות ישכנע 
 תנו במפעל הציוני.להמשיך א -השרות בצבא 

לם לא שנותיה, מעו 73 -מדינת ישראל, ב
אך נדמה , נים שקטים ורגועיםידעה זמ

שבשנים האחרונות מתרגשת במדינה סערה 
ימין ושמאל, דתי וחילוני,  -תיתואמ גדולה

אשכנזי וספרדי, יהודי וערבי, מחוסנים 
קורת לושאינם מחוסנים ועוד. לשמחתנו ו

רוחנו התחלף השלטון המושחת והמסיט 
בהנהגה שפועלת שהיה כאן בעשר האחרון, 

 להחזרת השפיות ולבנייה מחודשת ומגשרת. 

אתם מצטרפים לפסיפס הישראלי בתקופה 
של בלימת הרוע והתגברות הטוב, אתם 

 מתגייסים לצה"ל, צבא העם, כור ההיתוך של 

 

החברה הישראלית והלוואי שהתרומה של כל 
 אחד ואחת ממכם תהיה גדולה ומשמעותית. 

שמרו על עצמכם  שוב תודה ענקית לכולכם,
 וחיזרו אלינו בשלום.

בשם המשפחות 
 המאמצות  ניר מזרחי

 

 

 



 

 הפסקות חשמל
ריבוי הפסקות החשמל בשבועות האחרונים 

שעות ב 24/11-ב :כללו שתי הפסקות חשמל
בלילה, בהתאם ליוזמה שלנו,  25/11 -וב יום,ה

לצורך הגדלת החיבור של הקיבוץ לרשת 
החשמל הארצית. ההפסקות היו מתואמות, 

אבל הקשיים שיצרו, והנזקים מהשבתת 
 פעילות היו בלתי נמנעים.ה

כל שאר הפסקות החשמל נגרמו כתוצאה 
מתקלות ברשת החשמל של חברת חשמל 

 )חח"י(.

לפני כשנתיים הייתה הצטברות של תקלות 
ברשת החשמל של חח"י שגרמו הפרעות 

 התפלה.מתקן הונזקים קשים בדוקרט וב

לאחר שיחה עם עופר בלוך מנכ"ל חח"י, 
התקיימו סדרת פגישות עם מנהל המחוז 

מחוז, שהגיעו לקיבוץ, ובהליך ואנשי מקצוע ב
יחסית מסודר העלינו את הבעיות, קיבלנו 

הסברים, ונראה שגם נעשו פעולות אחזקה 
 שהפחיתו את כמות התקלות.

בהמשך לפגישות אלה גם בוצעה תשתית 
לחיבור הקיבוץ לרשת חח"י לשני הכיוונים 

 )צפון ודרום(.

תקלת החשמל הגדולה הראשונה, אירעה 
 22:00הלילה  בשעות 19/11/21ביום חמישי 

התקלה הזו, חוברנו לרשת  זמן. ב01:30עד 
חח"י מדרום, אולם בגלל עומס תקלות לא 

 קנו את התקלה שהייתה בחיבור הצפוני .ית

 20/11/21התקלה השנייה הייתה בשבת 
ה אירעה בכבל תת קרקעי ל, התק6:30בבוקר 

חיבור הדרומי(. היות והחיבור הצפוני של ה)
חלופי טרם תוקן, לא ניתן היה לספק חשמל 

לקיבוץ והיה צורך לאתר את מקום התקלה, 
 ואח"כ לבצע תיקון.

 

 

תיקון, הציע מנהל הזמן להיות ולא היה צפי 
המחוז הצפוני של חח"י לשלוח לקיבוץ 

גנרטורים )לדברי אנשי חח"י שהגיעו עם 
זו מחייבת אישור מנכ"ל  הגנרטורים, פעולה

 ..(.חח"י ולא מובן להם במה זכינו 

אולם בהמשך, כבר היה צפי לתיקון התקלה, 
, עמדנו על כך מחשש שהתיקון ימשך יותר זמן

 שיחברו את הגנרטורים.

אני מפרט את הדברים, כדי שיובן שהנושא 
עם כל מי שיש לו השפעה  ,טופל מצדנו

. רבייוע מקיבלנו סיו, יטביתבצורה מ בחח"י
יתכן שההכנות של חח"י לחורף, תחזוקת 

הרשת וכ"ו לא הייתה ברמה הנדרשת, ואנחנו 
לנו מתכוונים לרכז את הנזקים שנגרמו 

לתשלום וכן לפעול דרישה ולהגיש לחח"י 
להימנע מתקלות כדי שבעתיד יעשה יותר 

 .דומות

, שרשת החשמל הדגישבהזדמנות, אני רוצה ל
ודורשת חידוש של הקיבוץ, מאד ישנה, 
 ושדרוג בעלויות גבוהות.

חשמל כפר  –הפעלת חברת החלוקה חכ"ם 
מסריק בע"מ, מאפשרת לנו התנהלות יותר 

לביצוע כספי נכונה, ובנוסף מייצרת מקור 
השקעות גדולות בתשתיות החשמל של 

 הקיבוץ.

ם, "שנים מאז הוקמה חכ 7בתקופה של 
השקענו בתשתיות החשמל של הקיבוץ )כולל 

לא כולל  מיליון שח' 4 -, כה(יאזור התעשיב
ולטאיות על גגות בקיבוץ, ו-מערכות פוטו

 בבריכות הדגים והתשתיות לחיבורן.

תקופה ארוכה לא היו הפסקות חשמל של  
כמה שעות, וודאי לא בתכיפות כפי שהיה 
לאחרונה, ועסקנו בעיקר בטיפול בנפילות 

 המתח הקצרות.

ה באגירת אנחנו מקדמים השקעבימים אלו 
חשמל שאמורה לתת הקלה בנפילות המתח 
הקצרות, שגורמות נזקים בדוקרט ברציפות 

הייצור ובמערכות המחשוב ויתכן שלאור 
התקלות האחרונות נצטרך לבחון גם יצירת 

פתרון להספקת חשמל בהפסקות חשמל 
 ארוכות.

 



 

, ולאחר כתיבת הדברים הנ״ל אחרוןהברגע 
, מתוכננת הפסקת חשמל נוספת רחשההת

      , ביום חמישי לפנות בוקר מראשומתואמת 
הסדרת החיבור שלנו לרשת ל (4:00-5:30)

  שתי חלופות זמינותלנו כעת יש  .הצפונית
 קיבוץ!בלהספקת חשמל 

נקווה שהפעולות שנעשות כעת יפחיתו את 
התקלות והפסקות החשמל ונמנע מהפרעות 

 שהיו לאחרונה.

   גיורא מסד    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ברכות חמות וגאות 

 לאור רייז 
  .B.Aסיום הלימודים וקבלת תואר עם 

  סגןיחד עם דרגות 

 בתפקידך בצבא עלה והצלח 

  !חזק ואמץ בהמשך הדרךו

    

 

 פריה חדש מהס

 

 

 



 

 

                                                              
ימים                                       10 -לפני כ

התבשרנו על מותו של                         
              איש מיוחד במינו.                       

                          דור שלם של בני ובנות
ורבים מהם  היו תלמידיוהקיבוץ הראשונים 

איציק היה . זוכרים את דמותו ואת פועלו
מורה לספורט בחברת הילדים בכפר מסריק 

ובמשך קרוב  1956ובמוסד נעמן משנת 
הוא היה ספורטאי פעיל והיה לעשרים שנה. 

לת כידון. אישיותו ושיטות אלוף ישראל בהט
הלימוד שלו היו יוצאי דופן והשפעתו על דור 

שלם של ילדי הקיבוץ ניכרת עד היום. הוא 
נולד וגדל בקריית חיים ובשנים האחרונות 

של חייו התגורר בירושלים. האריך חיים עד 
בישראל בדעה צלולה. גדולי האתלטים  90גיל 

עד לתקופה האחרונה ראו בו מורה דרך 
חיים ואחד מטובי המאמנים את לא הטוב ל

שבהם. אנחנו, שזכינו להיות חניכיו, מוקירים 
  את זכרו ואת תרומתו הסגולית לאשיותנו. 

"על מעיתון מצאנו קטע  "גוגל"בחיפוש קצר ב
מאת ישראל פז  17.6.1947המשמר" מתאריך 

 שנים! 74לפני כתב הספורט של העיתון. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 –רבים בדורות האחרונים לא שמעו את שמו 
 לא ישכחו את איציק.  –אך אלו שהכירו אותו 

 

 גן הפסלים בקיבוץ
לטיפול בפסלים  חצי שנה הוקם צוותכלפני 

משימות הצוות היו . המוצבים ברחבי הקיבוץ
ת בטיחות ובדיקו ,הפסלים וספירתם מיפוי

 .הפסלים הנוגעת למיקומם וליציבותם של

 הקיבוץ סקרנו את כל שטח שערכנובסיור 
 40 -ב שהתברכנו ומצאנו להפתעתנו

זה מזה באופן שונה   המוצבים פסלים
                             .במיקום מקריולעיתים 
             :היו הפסלים שלנושל היוצרים 
 .אהרון אשכנזי וחיים שטנגר ,בליקובה לי

החלטנו לטפל קודם כל בפסלים שאינם 
. או מתפרקיםואינם בטיחותיים  יביםיצ

של כמה  בשלב שני החלטנו לשנות מיקום
סביב חדר  -הקיבוץ בעיקר במרכז מהם. 

 עדון ובית המוסדות.ומה ,אוכלה

שביצע את מסד   כאן נעזרנו באביטל
טחון מלא ועל כך יההעברות בזריזות ובב

                                    . תודה לאביטל
על העשייה בל את תגובות הציבור נשמח לק

וגם לשמוע משאלות לגבי שנוי מיקום שלנו 
 ופיזור חלק מהפסלים שלא טופלו עדיין.

 נוסף לפרויקט זיהינובמידה ויאושר תקציב 
מגשם וממצוקות פר פסלים שהשחירו סמ

באמצעות ולנקות אותם ונרצה לחדשם הזמן 
                                    טיפול בהתזת חול.

מתאים שילוט הציב ל בעתיד הקרוב בדעתנו
  עם שם הפסל היוצר על חלק מהפסלים.

 ד-ב רותי  מסרה בשם הצוות

 

                 איציק מנדלברויט ז"ל
1931-2021 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 
 



 
 הפחים הכתומים הגיעו

 
 לכבוד 

 תושבי ותושבות מטה אשר,
 הנהלות הישובים

הפחים הכתומים מגיעים למועצה האזורית 
 מטה אשר

אזורית מטה אשר שמחה להצטרף המועצה ה
למהפכה הכתומה בשיתוף פעולה עם תאגיד 
מחזור האריזות "תמיר" ומציבה בימים אלה 

מאות פחים כתומים ברחבי המועצה, 
 המיועדים לאיסוף פסולת אריזות. 

                                                               
כגון:  מיועד לפסולת אריזות  הפח הכתום

כולל שקיות פלסטיק,  אריזות פלסטיק, 
מתכת וקרטוני משקה והוא מצטרף לאמצעי 

 הפח הסגולההפרדה הקיימים במועצה: 
לניירות  הפח הכחוללאריזות זכוכית, 

 לקרטונים גדולים.קרטוניה ו םוקרטונים דקי

ני אריזות בכל יום מיוצרות בישראל מיליו
ה לחומרים אל .העשויות מחומרים שונים

ייקח זמן רב להתכלות, עשרות עד מאות 
גורמים לנזק סביבתי שנים אם בכלל, והם 

הם חומרים אלו בטיפול נכון   .משמעותי
ניתנים למחזור. כשהאריזות מופרדות כבר 

בבית ומושלכות בנפרד לפח הכתום, פסולת 
האריזות מגיעה נקייה ככל הניתן לתחנת 

המיון, קל למיין אותה ולהעביר אותה 
 חזור.למ

האריזות המושלכות לפחים הכתומים יאספו 
על ידי משאיות פינוי, שאוספות בנפרד את 

פסולת האריזות מהפחים הכתומים, אל 
תחנת המיון הממוקמת בעפולה. בתחנת 

המיון, האריזות נפרקות, מועמסות על גבי 
מסועים ומתמיינות בהתאם לסוג החומר 

 7 -ממנו הן עשויות. האריזות מופרדות ל
מהחומרים ממוינים באופן  4חומרים שונים,  

 טכנולוגי ללא מגע יד אדם.

כל  ,לאחר שהופרדו לסוגי חומרים שונים
חומר נכבש לקוביות גדולות )באלות( 

העשויות מחומר זהה ומשם הן מופנות אל 
מפעלי המחזור השונים הקיימים ברובם 
 בישראל, לטובת התעשייה הישראלית. 

 

 

מטה אשר בשיתוף תאגיד אזורית המועצה ה
"תמיר" תשקיע משאבים במקביל להצבת 

הפחים גם בחינוך והסברה לתושבים בשילוב 
פעילויות מעשירות וחווייתיות. פעילויות 

אלה מטרתן לעודד את התושבים לקחת חלק 
פעיל בהפרדת האריזות  ולסייע בשמירה על 

 הסביבה.

"אני שמח משה דוידוביץ, ראש המועצה: 
צעד . טרפותנו למהפכה הכתומהמאד על הצ

מתבקש זה הוא המשך ישיר לעשייה ארוכת 
השנים של המועצה בנושאי סביבה, אשר 

קיימות ושימור הטבע והסביבה הן מהערכים 
 הבולטים שלה. 

ות אני בטוח כי בשיתוף התושבים והתושב
, נצליח במטה אשר ומערכות החינוך שלנו

ונצליח מחזור בלהטמיע את הטיפול בפסולת ו
להביא לצמצום ניכר של פסולת להטמנה. אני 

, "תמיר"מבקש להודות לשותפים שלנו ב
עובדיו ולכם, תושבות  לאגף התפעול על כל

ותושבים יקרים על שיתוף הפעולה לאורך כל 
הצלחתנו המשותפת במהלך על השנים ו
 הקרוב.

רני איידלר, מנכ"ל תאגיד מחזור האריזות 
 תמיר מוסיף: 

את המועצה האזורית מטה אשר  "אני מברך
שמצטרפת לעוד רשויות בארץ בהן פרוסים 

וצוותו מים ומודה לראש המועצה פחים כתו
על שיתוף הפעולה ביצירת תשתית להפרדת 

אריזות והסברה לתושבים. בשנים האחרונות, 
אנו עדים להתעוררות עולמית ומקומית 

 לחשיבות נושא המחזור בעולמינו.
 

אתם התושבים מניעים את תהליכי המחזור 
המאמץ שלכם בשיתוף הפעולה ובזכות 

נצליח לצמצם את ההטמנה ולהעביר עוד 
 ועוד אריזות למחזור.

כל תושבי המועצה האזורית מטה אני קורא ל
הצטרפו למהפכת המחזור בישראל  - אשר

והגדילו את כמות האריזות המועברות 
הכתום היא  הפרדת פסולת לפחלמחזור. 

 מאמץ קטן שיש לו תרומה עצומה לסביבה".

 



                     
 מסע מוסיקלי

לפני כשבוע חזרנו ממסע מוסיקלי של 
 מקהלת "אשירה" בגרמניה ואיטליה. 

למקהלה שלנו הצטרפו שתי מקהלות 
ומקהלת  הגרמנית "זמיר"מגרמניה. מקהלת 

דרזדן העיר סטודנטים צעירים למוסיקה מ
שהיו נלהבים ומסורים והכניסו שמחה רבה 

 ורעננות.

, עירו של בירויטעיר בגרמניה היינו ב
ואגנר, עיר מוסיקלית בה המלחין המפורסם 

השתתפנו בשני . מתקיימים פסטיבלים רבים
רועים הקשורים לזיכרון השואה. התפעלנו יא

יה הרבה של תושבי בירויט למען ימהעש
ליל הבדולח זיכרון זיכרון השואה ובמיוחד 

. שבו נרצחו יהודים רבים מתושבי העיר
ברחובות של המונים צעדה אירוע אחד היה 

העיר ועצירה ליד בתי היהודים שחיו שם 
האירוע השני היה  .וקריאת שמות הנרצחים

קונצרט מכובד בכנסיית העיר בנוכחות אנשי 
 .ציבור וקהל רב

 

אחד הדברים שהרשימו אותנו מאד היה 
פעמיים. גם -השימוש אך ורק בכלים רב

אין  –בארוחות המוניות של עשרות אוכלים 
חד פעמיים באופן מוחלט. אחרי כל  כלים

 ארוחה האורחים מתגייסים ושוטפים כלים.

שלנו זו לא הפעם הראשונה שהמקהלה 
 ה של יהפער בין יופיאך מופיעה בגרמניה 

 

ה, יבעיקר בתקופת השלכת היפיפי ,גרמניה
כרון של ימי השואה הקשים, צובט את יוהז

 הלב.

 

ש ושל -לאחר הקונצרט בגרמניה נסענו 
ם לאיטליה. יבאוטובוס קומותי - הלותהמק

ה במיוחד יהנסיעה היתה מדהימה ביופי
 כשעברנו את האלפים האוסטרים. 

ברומא התקיים בתקופה הזו פסטיבל 
קונצרט הסיום של בלמוסיקה דתית ו

שלושת המקהלות  -הופענו אנחנו הפסטיבל 
הקונצרט התקיים  שלנו. במופע –ביחד 

ת, מפוארת ענקיג'והן, כנסיה -בכנסית סנט
תזמורת סימפונית והחשובה ביותר ברומא. 

             נגנים הצטרפה אלינו .  70-המונה כ
 "חזון העצמות היבשות" היו היצירות ששרנו

הן כתובות למקהלה  ".אחרית הימים"ו
 . והן הושרו כמובן בעבריתותזמורת 

 ,יצחק תוויאורהוא של כל היצירות המלחין 
לאחר  .המקהלה שלנו המנצח והמייסד של

משתתפי כל הקונצרט התקיימה פגישה של 
 בוותיקן. האפיפיור הפסטיבל עם 

 

רגשה שהמסע היה מוצלח מאד, בהחזרנו 
ועכשיו אנחנו מעבדות  עוצמתי וחוויתי

 . ומפנימות את גודל המבצע

 רחלי בר דוד ונירה אילת



 

 החינוך המשותף בראי הדורות
השבועי שלנו הוקדש ” גיל השלישי”מפגש ה

הפעם לחינוך המשותף. בחצי השנה האחרונה 
בארכיון הקיבוץ ואסף  עמית קורןחפר 

החל  ,תמונות רבות שצולמו בבתי הילדים
משנות השלושים של המאה הקודמת, בהן 
רואים את ילדי הקיבוץ הראשונים כשהם 

עדיין בגיל הרך, ועד לסוף שנות השמונים בהן 
 הסתיימה הלינה המשותפת.

ועדון היה מלא השעה היתה עשר בבוקר. המ
מלאינו. וצר מהכיל את כל גמפה אל פה 

עמית, בעזרת אברהם אילת, הריץ על המסך 
בחרות מכל שנתון, אותן קיבץ תמונות נ

בעבודת נמלים מתוך תיקי הארכיון, למצגת 
 ולסרטון קצר.

 מעט מהתמונות:

שתי המטפלות המיתולוגיות פירחה קראוס 
דוד בסינרים לבנים, מאכילות -וברכה בן

תינוקות קטנים. ילדי הגנים דוחפים עגלה 
מגרוטאות. ילדי בית הספר היסודי בקיבוץ 

ופצים בשורה לתוך משחקים בהפסקה וק
בריכת מים מאולתרת בקיץ החם. ילדי כיתה 

ו' בוגרי היסודי רוכבים על אתון של משק 
, "הישן" 4החי ומטיילים עם המורים על כביש 

כי כמעט שלא היו רכבים שנסעו עליו ורוב 
יה וטיול אפ-הזמן הוא היה ריק. פיקניק בעין

הכניסה לתנועת ו לאכזיב. רכיבה על סוסים
 הצעיר". -רה"שומ

 -עוד תמונות 

עשרה -קבוצת י"ב מכינה הצגה לסיום שתים
שנות לימודים וחינוך. נושא ההצגה לקוח  
מהמיתולוגיה היוונית. כעבור מספר ימים 

עשרה עם מזוודה -תמונה של בני השמונה
חומה בידי כל אחד מהם, אותה קיבלו במתנה 

 מהקיבוץ, בדרכם ללשכת הגיוס.

 שנות השמונים. סרטון   -תמונות אחרונות 

 

 

את הרצון בלינה  בפי ילדינומביא  ,עם קול
משפחתית מול הרצון להמשיך בלינה 

המשותפת. קולות של שינוי שחתמו תקופה 
                            ופתחו עתיד חדש ומאתגר.

בחלל המועדון שררה אווירה חגיגית. פרצי 
צחוק, התפעלות וקריאות שמחה קטעו כל 

דקות את הסבריו של עמית. גלי כמה 
אפשר היה -התרגשות מילאו את האוויר. אי

להישאר אדישים למראה  התמימות, היופי 
הילדות והנעורים המאושרים שפרצו מכל 
תמונה ותמונה והציפו גם אותנו היושבים 

 באולם.

זו הפעם השניה שעמית מציג אוסף של 
תמונות מן העבר, תחביב שיצר לעצמו וגם 

תו, לשמחתנו, למתעד של ההיסטוריה הפך או
המקומית. היום היינו עדים לחשיבות הענקית 

של היסטוריה מצולמת. תודה גדולה לעמית 
 קורן.

לפי בקשת חברים, יוצגו המצגת והסרטון 
 פעם נוספת בפני כל הקיבוץ.

 כנית המפגשים הבאים:ת

30.11.21 

 פעמי  -יום שלישי באופן חדב

לקראת חנוכה: מפגש עם הרבה יעל קריא 
 מוטיב האור בשירי לאה גולדברג"“

8.12.21 

לשעבר מפקד  –יום רביעי עם אשר וקנין 
טחוניים יגבוה בשב"ס, יספר על אסירים ב

 ונושאים נוספים הקשורים לפעילותו בשב"ס.

15.12.21 

חרוד, שביל גדעון ונחל -טיול לתערוכה בעין
 האסי בהדרכת גיורא גירש.

22.12.21 

  -התיישבות בעמק יזרעאל" שנות  100"
 הרצאה של עמירם אידלמן, נגינה עלי קדם.

29.12.21 

 ימי הולדת עגולים: שבעים, שמונים, תשעים.

                                                                    
 להתראות,  צוות ה"גיל השלישי"



 לזכרה  - ז"ל מלכה האס  

 

לפני שבוע נפטרה בשיבה טובה מלכה האס 
והיא בת מאה ואחת, כשהיא משאירה 

מאחוריה  תובנות פדגוגיות ייחודיות בחינוך 
ילדי הגיל הרך והגנים. מלכה היתה ממובילות 

היא  הקורסים לגננות בסמינר "אורנים".
. יש אצלנו גננות 1996בו עד שנת  לימדה

ומטפלות שפרשו כבר לפנסיה, אשר היו 
תלמידותיה. היא המשיכה ללמד מביתה 

 .90בקיבוץ עד שמלאו לה 

 

בעיר ברלין.  1920מלכה האס נולדה בשנת 
עשרה פרצה מלחמת -כשהיתה בת חמש

העולם השניה. ביחד עם חבריה מתנועת 
יה הנוער "עקיבא" הצליחה לברוח מגרמנ

ולהגיע לישראל. שני הוריה ואחיה היחיד 
 .יורק-ניצלו גם כן והגיעו לניו

 

ביחד עם בן זוגה וקבוצת בני  1939בשנת 
שאן את -"עקיבא", הם הקימו בעמק בית

    .הקיבוץ הדתי שדה אליהו

בראשית ימי הקיבוץ עבדה מלכה במטבח. עד 
שרונותיה ויכולותיה והיא ימהרה התגלו כ

נת בסמינר הקיבוצים, נשלחה ללמוד גנ
במחזור השני שרק ניפתח. זו היתה כל 

השכלתה הפורמלית. מלכה היתה לגננת 
אליהו. הלימודים לא ענו -הראשונה של שדה

לה על כל השאלות החינוכיות. היא אספה כל 
ספר ודפי מידע שמצאה, והחלה לחקור 

בעצמה את התפתחות הילד בראשית חייו, 
בור זמן נשלחה בדגש על התפתחות המוח. כע

לבוסטון לחצי שנת לימודים, שהעשירו 
ותרמו עוד ועוד לבניית התורה הפדגוגית 

 .שלה בחינוך ילדי הגיל הרך והגנים

 

שכנעה מלכה את חברי הקיבוץ  1942בשנת 
לבטל את הלינה המשותפת, ולמרות הבתים 
הקטנים והצפופים בהם גרו, ולעבור ללינה 

 .משפחתית

למלכה האס נבנתה חשוב לציין שבנוסף 
ב"אורנים" תורה פדגוגית נוספת לגיל הרך 

יד גדעון לוין, חבר קיבוץ להבות -על והגנים
הבשן, ונוספה אליהם גם מרים רות, חברת 

 .הגולן-קיבוץ שער

 

פעם ראשונה   -פגשתי פעמיים  עם מלכה נ
כשנסעתי עם חברה לבקר אותה בביתה 

 אליהו. -בשדה
 

 
קטן ליד מגדל היא הראתה לנו את החדר ה

המים של הקיבוץ, בו הקימה חוג ציור לילדי 
הספר. אחרי יום העבודה, סיפרה, -בית

מתכנסים ביחד ללמוד גמרא, מתוך תפיסת 
חיים שערכי התורה והעבודה משלימים 

 .האחד את השני

פעם שניה היתה כשהצטרפתי לקורס שנתי 
של מרכזות הגיל הרך. אני זוכרת אותה 

אוכלת ביצה קשה  יושבת על השולחן,
ומלמדת. לבושה צנוע מאוד, שיערה קצר ללא 
כיסוי ראש. היה משהו סגפני במראה שלה אך 
גם מסקרן. מלכה הסבירה שבקיבוץ הדתי אין 

חובה לכסות את השיער. כל אישה בוחרת 
 .מה מתאים לה

 
 

אני משערת שהורים רבים מכירים את תיבות 
התינוקות, ואת חצר -הגרוטאות שבבית

וטאות של ילדי הגנים. גרוטאות, הסבירה הגר
מלכה, הם חפצים שלמים שלמבוגרים אין 

 .יותר שימוש בהם

עבור הילדים הן עולם ומלואו. כל חפץ הופך 
אצלם למשהו אחר, הכל פרי דמיונם 

הילד פועל כמו חוקר צעיר  .וסקרנותם
העסוק במלאכה של גילוי ופירוק והרכבה 

 .מחדש

 

לות עלו לרגל לסמינר הרבה מאוד גננות ומטפ
"אורנים" ללמוד את התורה הפדגוגית שלה. 

שנים היה הסמינר עצמאי בבניית  באותן
דורש  2010ת כניות הלימוד שלו. החל משנת

בתוכניות הסמינר, משרד החינוך להתערב 
וכמעט שלא מזכירים יותר את מלכה האס, 

 .גדעון לוין ומרים רות

ח שלה החברות שלמדנו אצלה, הרו -אנחנו 
ממשיכה ללוות אותנו. אין ספק שהיא היתה 

 .אישיות חינוכית דגולה ומלאת השראה

 .יהי זכרה ברוך

 

   גליה שטיין



 
 קוקוסים נפלאים שלנו !!!

 
ם הראשונה בהצלחה כעברתם את משימת

 ומקווים שגם בהנאה. אנחנו מכירים אתכם
שאתם  ויודעים, שזאת לא הפעם הראשונה

לוקחים משימה על עצמכם כקבוצה ומגיעים 
                           בהצלחה. לקו הסיום 

 
אנחנו זוכרים אתכם קטנטנים בבית 

הילדים: בתי התינוקות ובכל התחנות בשדרת 
ר ודקל, שם במסיבת הסיום חצב, רותם, תמ

ונזרום ביחד עד אינסוף עד שקו שרתם: "
 -החוף יגיע" וזה משהו שאתם עושים כקבוצה

 זורמים ביחד.
 

כאן על המדרגות בשורות  רק הרגע ישבתם
נרגשים  שלום כיתה א'"" חולצותעם 

  וחוששים מעט מההתחלה החדשה.
 ראינו איך שמרתם על אחווה וקשר הדוק

למרות להיפגש בתקופת הקורונה, הקפדתם 
 והקבוצתיות התחזקה עוד ועוד.הכל 

 
מתגלגלים  "אופק"והנה השנה עליתם ל

, אתגרים יום אל עבר גילויים םיו באוטובוס
 וחברים חדשים.

השנה התחלתם להכיר מקרוב מושגים 
שקשורים לעולם העבודה כקבוצה וכהכנה 

בעבודה לשנים הבאות בהן כל אחד יתנסה 
בענפים או מקומות עבודה אחרים בתוך 

 הקיבוץ.
 

גיא, ענבר, זיו, מעין,  עדי, עידו, אורי,
 לל, קשת, נדב, עומר, עילי, אורוןה

  ואורי. 
 

, את שנת היום אתם פותחים פרק נוסף
המצוות. חלקכם תעלו בקרוב לתורה או 

. למשפחתכם תחגגו באופן אחר שמתאים
ווה חלקכם תחגגו או חגגו במסיבות בת מצ

מצווים? מקסימות ועל מה בעצם אתם 
המשיכו לנהוג בהתחשבות וכבוד האחד כלפי 

 השניה והשני, לכבד את הסובבים אתכם, 
 

 
 

לשמור ולהתפתח כבני אדם וכפרטים בקיבוץ 
 ובחברה שלנו כולה.

אנחנו סומכים על כך שתעשו את בחירותיכם 
בשיקול דעת וכשתתקלו בקושי, אנחנו 

חשוב יחד על החלופות ההורים כאן לכוון, ל
 ולתמוך.

 תכם .הנו מהעשייה שתוכננה בשיתוף אית
  
 ההורים. . שנת מצוות מוצלחת מכולנו 
  
  

ביום שישי עברה הקבוצה בין משימות 
במסגרת ותחנות שונות בקיבוץ 

ם נחשפו ה"המירוץ לשנת המצוות". 
למשימות שיהיו להם במהלך השנה 

 הקרובה.
בו ברכו שנערך טקס קצר רוץ המבסיום 

רייז בשם הנהלת  ירון -את הצעירים 
בשם הנעורים  –הקיבוץ, דודי קורן 

 בשם ההוריםדוד -ברוגינסה 
 

 
 
 
 

 
  



 

 
 חיהמהנעשה במשק 

רת נערים יזמה ובאי שם בימי הסגרים, ח
רעיון של הקמת משק חי. זה התחיל מיוזמה 
צנועה שלאט לאט חברו אליה הרבה אנשים 

ב מלאים "טובים, נערים יצירתיים וילדי מרח
 בנכונות ורצון שהרעיון יהפוך למציאות.

, ניסים סעדה בתחילת הדרך לקח על עצמו
להקים ולבנות יחד עם הנוער את המשק. זה 

המקום להגיד לניסים הרבה תודה על 
 ההתגייסות למשימה בלב פתוח! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

שילה ושרון היום מפעילים את המשק 
, שיחד עם הנערים והילדים מטפלים משאט

שרקנים, הודואגים לכל צרכי הברווזים, 
 אתון שנהנים מהמשק.התרנגול והארנבים, ה

, לאייל ועינב רייזתודה מיוחדת שלוחה 
שנרתמים ורואים  -בו גורג'אראיערה ובלו

 חשיבות בפיתוח המקום.

בימים אלה המשק שוקק חיים החל משעות 
הצהרים ועד הערב, ואנחנו מזמינים את כל 

הנות יילדי הקיבוץ, ההורים והסבים לבוא ול
 מהמקום.

ועוד בקשה קטנה...כנרת האתון שלנו 
 עזעדיפות לחמור או  -מחפשת חבר/ה

 נשמח לעזרתכם!

ברחבת  -היום יום שישי ילדי המרחבים יציגו 
 מטעמים והפתעותיצירות  –המועדון 
 משקהלפיתוח  יוקדשו  כל ההכנסות. למכירה

 מוזמנים להתרשם ולקנות. תודה . 

 

 

 

 



 

 
 

 

: צוות גיוסי מימיןהתמונה 
במסיבה לגיבוש  -בברדג דוקרט 

 לקראת החג. 

: שתי תמונות מאירוע למטה
הפסקת החשמל בשבת האחרונה 

 גשומה וקרה ,חורפיתשבת  –
 הצבת גנרטוריםשחייבה 

 בחירום. לחברים לאספקת חשמל 


